



**INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION  
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

Brussels, July 1984

DRAFT ECSC OPERATING BUDGET FOR 1985 (1)

The Commission has adopted the draft operating budget of the European Coal and Steel Community (ECSC) for 1985.

This draft budget maintains a 0.31% levy rate and proposes two subsidies from the general budget :

- a transfer of 62.5 million ECU to finance measures in connection with the restructuring of the steel industry;
- a subsidy of 60 million ECU in connection with the restructuring of the coal industry.

As usual, the aide-memoire presenting the draft budget will be sent to Parliament as a basis for consultation and to the ECSC Consultative Committee for information.

COMMISSION APPROACH

For the purposes of evaluating the draft budget for 1985, the Commission considers that a price increase of 5.1% should be taken into account to compare the figures for 1984 and those for 1985.

As in 1984, the main financial problem faced when preparing the ECSC budget for 1985 was that of balancing the budget in view of the unprecedented difficulties currently facing the coal and steel industries.

At the current levy rate (0.13%), ordinary resources for 1985 are estimated at 237 million ECU, of which 147 million ECU will come from levies and 90 million ECU from interest and other sources. It has been calculated that each 0.1% increase in the levy rate yields an additional 4.74 million ECU.

The Commission, in its capacity as the High Authority of the ECSC, has the power to fix a higher levy rate to provide sufficient cover for next year's requirements. However, it considers that no such increase can be made in the current economic situation.

./..

(1) COM(84) 419

The Commission's approach has therefore been to use the ordinary resources of the ECSC to cover ordinary requirements, exceptional requirements arising out of the restructuring of the coal and steel industries being covered by special resources. These special resources take the form of transfers from the EEC to the ECSC budget.

The Commission therefore proposes that ordinary resources be increased by transferring the following amounts from the general budget :

- for steel : 62.5 million ECU (Article 650 of the EEC budget)
- for coal : 60 million ECU (Article 651 of the EEC budget).

The Commission has already entered these amounts in Chapter 65 of its preliminary draft budget for 1985. In 1983 it presented proposals to the Council for a decision under Article 235 of the EEC Treaty authorizing these transfers from the general budget to the ECSC. (1)

Provision of the proposed appropriations would enable the ECSC to balance requirements and resources at a level which would allow the Community to play its proper role in the restructuring of the coal and steel industries and to cover the requirements of 359.5 million ECU.

#### FINANCING PROPOSALS

The Commission's proposals for the 1985 ECSC operating budget are shown in the attached summary table and are based on the following factors :

- total resources of 359.5 million ECU, including special resources of 62.5 million ECU for measures connected with restructuring of the steel industry and 60 million ECU for measures connected with restructuring of the coal industry;
- requirements to be covered by the non-allocated resources of 242 million ECU :
  - . 5 million ECU for administrative expenditure;
  - . 125 million ECU for redeployment aid;
  - . 51 million ECU for research expenditure;
  - . 50 million ECU for interest subsidies;
  - . 6 million ECU for coking coal.

As regards research appropriations, the Commission proposes that 24 million ECU be devoted to steel, 19 million ECU to coal and 8 million ECU to social research.

As regards interest subsidies, the Commission proposes that 44 million ECU should go to conversion as direct aid for the creation of new jobs and 6 million ECU to investments.

It therefore proposes that the levy rate be set at 0.31%.

---

(1) Steel : COM(83) 158 of 13 April 1983  
Coal : COM(83) 583 of 6 October 1983

DRAFT ECSC OPERATING BUDGET FOR 1985

SUMMARY TABLE

(million ECU)

REQUIREMENTS	PROPOSALS	RESOURCES	PROPOSALS
OPERATIONS TO BE FINANCED FROM CURRENT RESOURCES (NON-REPAYABLE)		RESOURCES FOR THE FINANCIAL YEAR	
1. Administrative expenditure	5	1. Current resources	147
2. Aid for redeployment	125	1.1. Yield from 0.31% levy	
3. Aid for research (Art. 55)	51	1.2. Interest on investments and on loans from non-borrowed funds	70
3.1. Steel		1.3. Fines and surcharges for late payment	17
3.2. Coal	24	1.4. Miscellaneous	p.m.
3.3. Social	19		
4. Interest subsidies (1)	50	2. Cancellation of commitments unlikely to be implemented	3
4.1. Investment (Art. 54)		3. Revaluation of assets and liabilities	p.m.
4.2. Conversion (Art. 56)	44		
5. Aid to coking coal and coal for the steel industry (Art. 95)	6	4. Unused resources carried over from 1984	
6. Social measures connected with restructuring of the steel industry (2)	62.5	5. Exceptional revenue	p.m.
7. Social measures connected with restructuring of the coal industry (2)	60	5.1. Social measures connected with restructuring of steel industry	62.5
		5.2. Social measures connected with restructuring of coal industry	60
OPERATIONS FINANCED BY LOANS FROM NON-BORROWED FUNDS	359.5	6. Contingency reserve	p.m.
8. Subsidized housing	12	ORIGIN OF NON-BORROWED FUNDS	359.5
		7. Special reserve and former ECSC Pension Fund	12

(1) Any additional funds would be used for aid in the form of interest subsidies

(2) Additional redeployment aid.

W



**INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION  
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

Bruxelles, juillet 1984

PROJET DE BUDGET OPERATIONNEL CECA POUR 1985 (1)

La Commission vient d'adopter le projet de budget opérationnel de la Communauté européenne du Charbon et de l'Acier (CECA) pour 1985.

Ce projet de budget est axé sur le maintien du taux de prélèvements de 0,31 % et préconise deux subventions du budget général :

- un transfert de 62,5 millions d'ECU destinés spécifiquement au financement de mesures liées à la restructuration sidérurgique, et
- une subvention de 60 millions d'ECU liés à la restructuration charbonnière.

Selon la coutume l'aide-mémoire présentant le projet de budget sera envoyé au Parlement Européen pour servir de base de consultation, et sera adressé également pour information au Comité Consultatif CECA.

APPROCHE DE LA COMMISSION

Pour ce qui concerne l'appréciation du projet de budget pour 1985, la Commission estime que la hausse des prix entre les exercices 1984 et 1985 à prendre en considération pour la mise au point de la relation entre les chiffres pour les deux exercices peut être évaluée à 5,1 %.

Pour l'exercice 1985 le problème principal d'ordre financier qui a caractérisé la préparation du budget CECA comme pour l'exercice 1984 a été celui de l'équilibre du budget face aux difficultés sans précédent qui frappent actuellement les industries.

./..

(1) COM(84) 419

2

Au taux actuel du prélèvement (0,31 %) Les ressources ordinaires de l'exercice 1985 sont estimées à 237 MioECU, dont 147 MioECU au titre du produit des prélèvements et 90 MioECU au titre des recettes d'intérêts et autres. Le produit de chaque hausse de 0,01% du taux du prélèvement est évalué à 4,74 MioECU.

La Commission a le pouvoir, en tant que Haute Autorité de la CECA, d'adopter un taux augmenté des prélèvements qui permettra de couvrir de manière adéquate les besoins du prochain exercice. Toutefois, dans la conjoncture actuelle, la Commission considère qu'il est exclu de procéder à une telle augmentation.

La Commission a adopté une approche par laquelle les ressources ordinaires de la CECA ont été utilisées pour couvrir les besoins ordinaires, alors que pour la satisfaction des besoins extraordinaires résultant de la restructuration des industries charbon et acier, il a été fait recours à des ressources extraordinaires. Ces ressources extraordinaires ont été proposées sous forme de transferts du budget CEE à la CECA.

La Commission propose dès lors de compléter les ressources ordinaires CECA en transférant du budget général à la CECA :

- pour le secteur acier : 62,5 MioECU (art. 650 - budget CEE)
- pour le secteur charbon : 60 MioECU (art. 651 - budget CEE)

Dans son avant-projet de budget général pour 1985, la Commission a déjà prévu au chapitre 65 les crédits évoqués ci-dessus. Elle a également présenté en 1983 au Conseil des propositions de décision (1) (Article 235/CEE) autorisant ces transferts du budget général à la CECA.

La mise à disposition de la CECA des crédits proposés conduira à équilibrer les besoins et ressources de la Communauté à un niveau permettant à celle-ci de jouer le rôle qui est le sien, en matière de l'assainissement des secteurs charbon et acier et de couvrir les besoins de financement en 1985 pour un montant de 359,5 MioECU.

---

(1) acier : COM(83)158 du 13.4.1983  
charbon : COM(83)583 du 6.10.1983

PROPOSITION DE FINANCEMENT

Les propositions de la Commission en matière de budget opérationnel pour 1985 sont ventilées sous forme d'un tableau récapitulatif (ci-joint) et se basent sur les éléments suivants :

- un montant total des ressources de 359,5 MioECU, dont 62,5 MioECU de ressources extraordinaires affectées à la couverture des mesures liées à la restructuration sidérurgique et 60 MioECU de ressources extraordinaires affectées à la couverture des mesures liées à la restructuration charbonnière.
  
- besoins à imputer sur les 242 MioECU de ressources non affectées
  - . 5 MioECU au titre des dépenses administratives;
  - . 125 MioECU au titre de l'aide à la réadaptation ;
  - . 51 MioECU au titre des dépenses de recherche;
  - . 50 MioECU au titre de bonifications d'intérêts;
  - . 6 MioECU au titre de charbon à coke.

A l'intérieur de la dotation pour la recherche, la Commission propose de consacrer 24 MioECU à l'acier, 19 MioECU au charbon et 8 MioECU à la recherche sociale.

Pour ce qui concerne les bonifications d'intérêts, elle propose d'accorder 44 MioECU au domaine de la reconversion qui vise directement la création d'emplois nouveaux et 6 MioECU au domaine des investissements.

Elle propose en conséquence de fixer le taux de prélèvement à 0,31 %.

PROJET DE BUDGET OPERATIONNEL CECA POUR L'EXERCICE 1985

TABEAU RECAPITULATIF

en MioECU

B E S O I N S	PROPOSITIONS	R E S S O U R C E S	PROPOSITIONS
OPERATIONS A FINANCER SUR LES RESSOURCES DE L'EXERCICE (A FONDS PERDUS)		RESSOURCES DE L'EXERCICE	
1. Dépenses administratives	5	1. Ressources courantes	147
2. Aides à la réadaptation (art. 56)	125	1.1. Produit prélevé à 0,31 %	70
3. Aides à la recherche (art. 55)	51	1.2. Intérêts des placements et des prêts sur fonds non empruntés	17
3.1. Acier	24	1.3. Amendes et majoration pour retard	p.m.
3.2. Charbon	19	1.4. Divers	3
3.3. Social	8	2. Annulation d'engagements qui ne donneront vraisemblablement pas lieu à réalisation	p.m.
4. Aides sous forme de bonification d'intérêts (1)	50	3. Réévaluation actif/passif	p.m.
4.1. Investissements (art. 54)	6	4. Ressources de l'exercice 1984 non utilisées	62,5
4.2. Reconversion (art. 56)	44	5. Recettes extraordinaires	60
5. Aides aux charbons à coke et coke sidérurgique (art. 95)	6	5.1. Mesures liées à la restructuration sidérurgique	p.m.
6. Mesures liées à la restructuration sidérurgique (2)	62,5	5.2. Mesures liées à la restructuration charbonnière	60
7. Mesures liées à la restructuration charbonnière (2)	60	6. Recours réserve aléas	
OPERATIONS FINANCEES PAR DES PRETS SUR FONDS NON EMPRUNTES	359,5	ORIGINE DES FONDS NON EMPRUNTES	359,5
8. Logements sociaux	12	7. Réserve spéciale et ex-fonds de pension CECA	12

(1) ressources supplémentaires éventuelles seraient affectées aux aides sous forme de bonification d'intérêts.

(2) aides supplémentaires à la réadaptation.